
Bijlage 4 Reactie op 90-punten CDA   
 
Een deel van de door het CDA naar voren gebrachte punten heeft betrekking op de administratieve lasten die voor Burgers gelden. Het betreft de vragen met 
de nummers 14, 25, 26, 27, 29, 32, 44, 45, 48, 56, 58 en 76. In de voortgangsrapportage over de kabinetsaanpak van de administratieve lasten voor burgers, 
die minister Pechtold op zeer korte termijn separaat aan de Kamer zal zenden, wordt hierop ingegaan.  
Daarnaast is een deel van de naar voren gebrachte punten ook naar voren gekomen in de rapporten van de Commissie Stevens over de top 10 hinderlijke 
regelgeving voor ondernemers (vraag 16) en over de financieel-administratieve regelgeving (vragen 60, 84, 85, 86 en 87). Een reactie op deze rapporten 
waarbij ook op deze punten wordt ingegaan, zal op korte termijn aan de Kamer worden toegezonden. Met het oog hierop wordt hier voor deze vragen dan ook 
verwezen naar die reacties.  
Overigens is punt 13 niet in de lijst aangetroffen.  
 

 Omschrijving Reactie Kabinet 

1 Invoeren van vereenvoudigd regime voor scholieren en 
studenten met deeltijdbanen waardoor aantal wettelijke 
rechten en administratieve plichten kan vervallen. 
Mogelijkheid van standaard premie-afkoop voor scholieren 
en studenten met deeltijdbaan. 

Zoals  aangekondigd heeft het  kabinet de personenkring werknemersverzekeringen in heroverweging genomen.  Daarbij wordt ook gekeken naar de 
mogelijkheden van vrijstelling van werknemersverzekeringen en loonheffing voor kleine dienstbetrekkingen. In dit kader heeft het kabinet de SER om 
een advies gevraagd over een wijziging van de personenkring werknemersverzekeringen1. Het SER-advies wordt uiterlijk 1 juni 2006 verwacht, 
waarna het kabinet een standpunt zal innemen.  
Volledigheidshalve wordt hierbij gemeld dat een eventuele vrijstelling van de loonheffing niet betekent dat kleine dienstbetrekkingen 
ook vrijgesteld zouden worden van de inkomstenbelasting. 

2 Verruimen van de wettelijke mogelijkheden om 
vergunningvrij te bouwen, met een grote lokale vrijheid. 

Het kabinet staat positief tegenover de gedachte om het vergunningvrije bouwen verder te verruimen. Bij de uitwerking van de Wet algemene 
bepalingen omgevingsrecht (Wabo), die de basis biedt voor de omgevingsvergunning, moet nog een aantal keuzen worden gemaakt met betrekking 
tot de vraag voor welke bouwactiviteiten wel en geen vergunning vereist zal zijn. Daarbij houdt het Kabinet rekening met deze wens. 
Daarbij zal ook rekening worden gehouden met de uitkomsten van de evaluatie van de verruiming van het vergunningsvrije bouwen vanuit de 
wijziging van de Woningwet van 1 januari 2003. Deze evaluatie vindt in de loop van dit jaar plaats.  
Naar aanleiding van het pleidooi voor meer lokale vrijheid bij het vergunningvrij bouwen wijst het kabinet erop dat gemeenten in het verleden een 
dergelijke vrijheid vaak niet bleken te benutten. Dat is destijds aanleiding geweest om de afbakening van vergunningvrij bouwen landelijk te regelen. 
Het is dan ook de vraag of gemeenten nu wel van die vrijheid gebruik gaan maken.  

3 Halveren monitoren en gegevensverstrekking in alle 
AMVB’s en milieuvergunningen. 

Het voorstel om alle meetgegevens en dergelijke te halveren is ook gedaan door de Gemengde commissie reductie administratieve lasten VROM. 
Het voorstel is niet in alle opzichten uitvoerbaar. Sommige onderzoeken, zoals een akoestisch onderzoek, vinden namelijk in beginsel eenmalig 
plaats. Dat is niet te halveren. De keuze is dan afschaffen, handhaven of alleen een onderzoek verlangen in heel bijzondere gevallen. Andere 
onderzoeken, zoals de keuring van brandblusmiddelen, vinden jaarlijks plaats. Daar is een halvering denkbaar.  
In het kader van zowel de modernisering van de algemene milieuregels (het project 8.40-amvb’s) als wel de nieuwe omgevingsvergunning wordt 
ernaar gestreefd met ingang van 2007 de lasten van meet- en registratieverplichtingen zo veel mogelijk terug  te dringen. Deze zomer zal met een 
voorpublicatie meer duidelijkheid komen over de maatregelen in dit verband.  

4 Afschaffen energieonderzoeksplicht in milieuvergunning en 
amvb’s. In besluit of circulaire vastleggen dat ondernemers 
die meedoen en voldoen aan de MJA Energiebesparing 
geen gemeentelijk besparingplan hoeven op te stellen. 

Het energieonderzoek vormt de basis voor het maken van afspraken tussen bedrijven en het bevoegde gezag over energiebesparing. Op basis 
daarvan geeft het bedrijf aan welke rendabele energiebesparingsmaatregelen zullen worden genomen. Hierover worden dan afspraken gemaakt met 
het bevoegd gezag: de provincie of gemeente. 
Het bij punt 3 genoemde onderzoek naar het terugdringen van de lasten van meet- en registratieverplichtingen heeft ook betrekking op onderzoeken 
in het kader van energiebesparingsplannen. De nieuwe algemene regels op dit punt worden versoberd. Het ziet ernaar uit dat dit zal leiden tot een 
aanzienlijke terugdringing van de onderzoeks- en rapportageverplichtingen.  Ook hierover zal in de zomer worden gerapporteerd.  

5 Afschaffen van het verplichte aanleveren van 
vervoersgegevens bij aanvraag milieuvergunning. 

De zorg voor beperking van de milieu-effecten van het verkeer van personen of goederen van en naar bedrijven valt onder de reikwijdte van de Wet 
milieubeheer. Het verplichte aanleveren van vervoersgegevens vindt echter alleen plaats bij bedrijven met veel verkeersbewegingen. Hiervoor 
worden criteria gehanteerd als meer dan 100 werknemers, meer dan 500 bezoekers per dag of meer dan 1 miljoen transportkilometers per jaar van 
het eigen personeel. In het kader van het hierboven genoemde actie om onderzoeksgegevens terug te dringen, wordt ook nagegaan of per 2007 de 
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verplichtingen met betrekking tot vervoersgegevens kunnen worden beperkt. 
6 Vervangen van de vloeistofdichte vloer door 

vloeistofkerende in alle AMVB’s. Slechts met zwaarwegende 
redenen kan nog een vloeistofdichte vloer voor een gedeelte 
van de inrichting gevraagd worden. 

Voor veel activiteiten is het nu al mogelijk om deze boven een vloeistofkerende vloer uit te voeren. De nieuwe AMvB die wordt opgesteld in het kader 
van het project modernisering algemene milieuregels verruimt deze mogelijkheden. Bij het formuleren van de bodembeschermingsvoorschriften geldt 
de NRB (Nederlandse richtlijnbodembescherming bedrijfsmatige activiteiten) als uitgangspunt. Deze richtlijn, die in overleg met alle betrokken 
organisaties tot stand is gebracht, geeft aan bij welke combinatie van voorzieningen en maatregelen een verwaarloosbaar bodemrisico wordt 
bewerkstelligd. Bij een aantal activiteiten zijn de bodemrisico’s dermate groot dat deze altijd boven een vloeistofdichte vloer of voorziening moeten 
worden uitgevoerd. Het voorstel wordt daarmee dan ook overgenomen 

7 Intrekken van de Boswet. Deze is overbodig. 
Bestemmingsplannen, compensatievereisten, NB-wet en 
Vogel- en Habitatrichtlijn borgen de belangen van de natuur 
reeds volledig. De boswet maakt het nodeloos ingewikkeld 

De meldingsplicht en ontheffingen van de herplantplicht zijn doorgelicht in het kader van de departementale doorlichtingacties als onderdeel van het 
rijksbrede project Vereenvoudiging Vergunningen. Over de resultaten van de doorlichting zult u in mei nader worden geïnformeerd. Het kabinet 
overweegt de Boswet te integreren in de Natuurbeschermingswet 1998, e.e.a. mede afhankelijk van de komende evaluatie van de Boswet, Flora- en 
Faunawet en van de gewijzigde Natuurbeschermingswet 1998. 

8 Intrekken van de Ontgrondingenwet. Het Rijk heeft zich 
teruggetrokken m.b.t. de taakstelling. Het bestaan van een 
ontgrondingenwet belemmert de gevraagde marktwerking. 

In de brief van de minister van V&W aan de Tweede Kamer van 8 november 2004 zijn de resultaten van een onderzoek naar nut en noodzaak van de 
Ontgrondingenwet gerapporteerd. Aangegeven is dat voor de korte termijn een snelle aanpassing zal plaats vinden van de Ontgrondingenwet. Een 
wetsvoorstel daartoe is inmiddels bij de Kamer ingediend. Dit levert een totale lastenverlichting op van 1,3  miljoen Euro. 
Voor de lange termijn werd een tweetal opties beschreven: intrekking van de Ontgrondingenwet of een verdere versterking van de Ontgrondingenwet. 
Ten aanzien van deze mogelijkheden liepen de meningen bij belanghebbenden uiteen. Daarom is een onderzoek uitgevoerd naar de mogelijkheden 
om de Ontgrondingenwet in te trekken en de Wet ruimtelijke ordening en mogelijke andere wetten het kader te laten zijn voor ontgrondingen. De 
uitkomsten van het onderzoek worden dit voorjaar bekend 

9 Verminderen enquêtedruk door  
• Aansluiting CBS op bestaande bedrijfs- /   

managementinfo-systemen.  
• Aanlevering enquêtes alleen nog via Internet.  
• Organiseer als CBS aftappen van gegevens via andere 

organisaties waar al informatie al aangeleverd is. 
• Terug naar Europees minimum vervoers-enquête, 

afschaffen verkeersenquêtes. 
• Afschaffen  kwartaalstatistiek SFO (Statistiek Financiën 

Ondernemingen) van het CBS. Zoek aansluiting bij 
bestaande financiële verslaglegging. 

Het CBS is al geruime tijd bezig met het terugdringen van de enquêtedruk voor ondernemers.  Daarbij zijn ook al belangrijke resultaten geboekt 
waarbij de lastendruk de laatste jaren met meer dan de helft is teruggedrongen. Een belangrijk middel daarvoor is het gebruik van ICT en het verder 
aansluiten bij bedrijfsprocessen. Het CBS is constant op zoek naar dit soort efficiencyvoordelen. Met de introductie van de XBRL taxonomie wordt 
hier wederom een flinke slag geslagen en vervalt deels de afzonderlijke gegevensuitvraag van het CBS naar productiestatistieken. Een uitgebreid 
antwoord op deze punten is al eerder gecommuniceerd naar de Tweede kamer in de brief ''Reacties op moties VAO administratieve lasten 
bedrijfsleven (Kamerstukken  2005- 2006 ,  29515, nr. 122 ) 

10 Verminderen van verplichte testen en keuringen. Per  
Rijksinspectie of controledienst dient reductie met  
25 % gerealiseerd te worden. 

In algemene zin hebben de rijksinspectiediensten van het kabinet in de eind vorig jaar verschenen Kaderstellende visie op Toezicht de taakopdracht 
gekregen de toezichtslasten terug te dringen met 25%. Daarbij zal per toezichtstaak worden bezien welke specifieke mogelijkheden er zijn om de 
toezichtslasten terug te dringen en welke route moet worden bewandeld om een navenante lastenreductie te kunnen bewerkstelligen.  

11 Per ondernemer maar 1x per half jaar regulier 
controlebezoek van overheidsinspectiediensten 
plaatsvinden. Bundeling bezoek moet geregeld worden door 
Rijksinspecties en andere overheidsinspecteurs en 
controleurs. 

De wens om minder toezichtslast te veroorzaken wordt onderschreven. Een absolute grens van maximaal één maal per half jaar een controle is 
echter niet hanteerbaar. Zowel de grote diversiteit in problematiek (ernst/omvang) als de mate van naleving en nalevingbereidheid kunnen een 
hogere frequentie vereisen. In het kader van de modernisering van het toezicht (Kaderstellende visie op toezicht 2005) wordt ook gewerkt aan een 
versterking van de onderlinge samenwerking, waarbij rijksinspecties op aangrenzende gebieden inspecties van elkaar zouden kunnen overnemen, 
om zo de toezichtlast te verminderen. Overigens heeft de commissie Stevens onlangs over de organisatie van het toezicht en de lasten daarvan voor 
ondernemers een rapport uitgebracht. Het kabinet is voornemens daar nog deze zomer een reactie op te geven.  

12 Afschaffen van de gebruiksvergunning voor gebouwen. 
Meer afstemming tussen verschillende gemeentelijke eisen 
aan brandveiligheid. Zorg voor een eenduidiger regelgeving 
en handhaving, via een eenvoudig landelijk kader. 

De Minister van VROM werkt thans aan het opstellen van een Besluit gebruik bouwwerken dat in 2007 van kracht moet worden. De huidige lokale 
voorschriften voor het brandveilige gebruik van bouwwerken worden naar dit Besluit overgeheveld. Het resultaat zal zijn: landelijk geüniformeerde 
voorschriften. Op deze manier wil het kabinet zorgen voor meer eenduidigheid (overal dezelfde voorschriften) en daarmee voor een betere basis voor 
voorlichting, toepassing en handhaving. In het verlengde hiervan wordt ernaar gestreefd het aantal gebruiksvergunningplichtige bouwwerken te 
beperken met 80%. Het is de bedoeling dat daarmee de aandacht wordt verlegd van vergunningverlening (inhaalslag na ‘Volendam’ achter de rug) 
naar controle. Op deze manier zorgt de minister van VROM niet alleen voor meer rechtszekerheid en rechtsgelijkheid voor bedrijven, maar kan ook 
een reductie van de administratieve lasten worden bereikt. BZK is actief betrokken bij het vormgeven van een en ander. Op de lange termijn is er het 
streven om voor alle gebruiksvergunningsplichtige gebouwen algemene regels te formuleren.   

15 Aanpassen van het Besluit Goederenvervoer, zodanig dat 
ook digitaal opvraagbare vrachtbrieven mogelijk zijn. 

Elektronisch opvraagbare vrachtbrieven zijn al mogelijk; het Besluit Goederenvervoer over de weg kent deze mogelijkheid en er worden ook 
mogelijkheden op de markt aangeboden. 
 

17 Vereenvoudigen regels m.b.t. Arbeidstijden- en Flexwet: 
§ Niet invoeren van arbeidstijdenwet voor mobiele 

Het voldoen aan deze voorstellen ten aanzien van de regels voor arbeidstijden stuit op Europese regels. Wel is het zo, dat bij de implementatie van 
de arbeidstijdenrichtlijn het implementatietraject dusdanig is ingericht dat effecten van de Nederlandse regels niet beperkender zullen zijn dan de 



werknemers zoals chauffeurs omdat die ook al de rij- 
en rusttijdenwet kennen.  

§ Geen Nederlandse ‘kop’ bij de implementatie van de 
Arbeidstijdenrichtlijn voor chauffeurs 

§ Vereenvoudigen Arbeidstijdenwet: regel centraal 
maximale arbeidsduur, rest kan per CAO worden 
geregeld.  

richtlijn voorschrijft. Zie hiervoor ook de antwoorden van de minister van Verkeer en Waterstaat op vragen van het lid Van Hijum  (Tweede Kamer, 
2005-2006, Aanhangsel 258).  
Voor het zware, tachograafplichtige wegvervoer zal echter over enige tijd een norm voor maximum arbeidstijd gaan gelden, bovenop de reeds 
bestaande normen voor rij- en rusttijden. Hierbij gaat om een verplichting die voortvloeit uit de (specifieke) arbeidstijdenrichtlijn voor personen die 
mobiele werkzaamheden in het wegvervoer uitoefenen (richtlijn 2002/15/EG)   
Op basis van het EG-verdrag is een richtlijn voor de lidstaten verbindend ten aanzien van het te bereiken resultaat. De lidstaten hebben daarbij de 
bevoegdheid om vorm en middelen te bepalen voor het realiseren van deze resultaten. De Europese arbeidstijdenrichtlijn (2003/88/EG) verplicht tot 
het bieden van een adequate bescherming door middel van het stellen van grenzen aan arbeids- en rusttijden. Het is onvoldoende om de wettelijke 
regels te beperken tot de maximale arbeidsduur en de rest aan CAO’s over te laten omdat Nederland daarmee niet de garantie kan bieden dat de 
doelstelling van de richtlijn ten aanzien minimale rusttijden ook gegarandeerd wordt. Bij de vereenvoudiging Arbeidstijdenwet zal wel aan CAO’s een 
ruimer speelveld worden geboden om zelf afspraken te maken over arbeids- en rusttijden. 

18 Afschaffen verplichte registratie en melding zogenaamde 
groene lijst afvalstoffen. Bedrijven die handelen in 
afvalstoffen die vermeld staan op de groene lijst moeten 
worden vrijgesteld. 

Op nut en noodzaak van het melden en registreren van groene-lijststoffen is ingegaan in de brief van 20 juni 2005 (Kamerstukken II 2004/05, 29 383, 
nr. 29). Daarin is aangegeven dat er in 2006 een evaluatie van het systeem van melden en registreren van afvalstoffen zal worden uitgevoerd. Gelet 
op de voortdurende signalen vanuit een groep van bedrijven is nu besloten deze evaluatie in de tijd naar voren te halen. Dat gebeurt in de sfeer van 
een quick scan waarbij in beeld wordt gebracht wat de motieven en consequenties zijn van het meenemen van de groene-lijstafvalstoffen in het 
systeem en wat de consequenties zijn van het buiten het systeem laten ervan.  Voor de zomer zal over deze quick scan worden gerapporteerd.  

19 Aanbrengen ondergrens in de Regeling Verpakkingsafval, 
waardoor bedrijven die beperkte hoeveelheden 
verpakkingen produceren onder deze regeling vallen.  

Dit punt is ook naar voren gebracht in recente vragen van het kamerlid Koopmans van 20 maart 2006 en de kamervragen van de  leden Aptroot en 
Krom van 23 maart 2006. De minister van VROM zal hierop binnen enkele weken een schriftelijk antwoord aan de Tweede Kamer sturen. 
Kortheidshalve wordt hiernaar verwezen.   

20 Buiten de regeling inzamelaars afvalstoffen houden van 
eigen vervoer van bedrijfseigen afvalstoffen zoals 
afvalstoffen bij een aannemer  

De Regeling inzamelaars, vervoerders, handelaars en bemiddelaars van afvalstoffen (Stcrt. 2004, 78, pag. 22) stelt regels ten aanzien van vervoer 
voor anderen tegen betaling. Het eigen vervoer valt niet onder de regeling. Bij aannemers is evenwel meestal sprake van vervoer van restmateriaal 
van derden en dit valt onder de Europese regels. 

21 Terugbrengen van de driedagen-termijn naar een kortere 
termijn van een aantal uren bij de EVOA (Europese Afval 
Verordening) 

De driedagen-termijn voor het melden van een voorgenomen transport is een internationaal vastgelegde verplichting. Deze termijn is opgenomen in 
de EVOA en ook in de komende gewijzigde EVOA is deze termijn vastgelegd. Nederland heeft niet de vrijheid daarin eenzijdig wijzigingen aan te 
brengen.  

22 De uitzondering in de CPR15-1 Richtlijn voor de opslag van 
gevaarlijke stoffen in winkelbedrijven dient generiek van 
toepassing te worden verklaard op bedrijven met beperkte 
hoeveelheden gevaarlijke stoffen. De uitzondering kan 
groter zijn naar gelang de aard van de gevaarlijke stoffen. 

De richtlijn CPR 15– 1 is vorig jaar geactualiseerd en in combinatie met andere richtlijnen voor het omgaan met gevaarlijke stoffen (de nummers 15– 2 
en 15– 3) uitgegeven als PGS 15. PGS staat voor Publicatiereeks Gevaarlijke Stoffen. De nieuwe tekst, waarin eisen voor arbo, milieu en 
brandveiligheid geïntegreerd zijn opgenomen, is tot stand gekomen met instemming van MKB-Nederland, VNO-NCW, IPO en VNG en mede namens 
de ministeries van SZW, BZK en VenW. 
De ondergrenzen, dus de hoeveelheden waarbij een gevaarlijke stof conform de richtlijn moet worden opgeslagen, zijn daarbij verhoogd en 
afhankelijk gesteld van de aard van de gevaarlijke stoffen. Daarnaast geldt dat bepaalde categorieën gevaarlijke stoffen helemaal niet meer onder de 
richtlijn vallen. Het aantal uitzonderingen op de regels is dus – na overleg met het bedrijfsleven –  inmiddels verruimd.  

23 Bij de BRZO (Besluit risico’s Zware  Ongevallen) dient de 
verplichting tot het opstellen van risicoscenario’s te worden 
beperkt. Aanpassing van wettelijke normen tot slechts de 
werkelijke risico’s.  

Deze suggestie wordt betrokken bij het Brzo-verbeterprogramma dat interdepartementaal wordt uitgevoerd. Ook de uitvoerders en het bedrijfsleven 
doen daaraan mee. Daarbij wordt ook een relatie gelegd met trajecten gevaarlijke stoffen en bestuurlijke drukte vanuit het Programma Andere 
Overheid. In de voortgangsrapportage van het meerjarenprogramma voor de modernisering en herijking van de VROM-regelgeving wordt de Tweede 
Kamer geïnformeerd over de voortgang hiervan. 

24 Integreren van alle door de overheid gevraagde milieu 
gerelateerde informatie in één milieuverslag. Dit ter 
vervanging van afzonderlijke verstrekking van dezelfde 
informatie aan verschillende overheden en 
overheidsdiensten 

Thans zijn circa 250 bedrijven (over het algemeen de grootste vervuilers) verplicht jaarlijks een milieuverslag vast te stellen. Bij deze bedrijven is de 
overheidsinformatie al geïntegreerd. Er is hier dus geen sprake meer van verschillende, naast elkaar staande verslagen.  
Voor de overige bedrijven geldt dat deze uiteenlopende rapportageverplichtingen hebben en dus moeilijk in één milieujaarverslag kunnen worden 
gevangen. Wel heeft VROM een elektronisch milieujaarverslag ontwikkeld dat steeds beter op het individuele bedrijf kan worden afgestemd. De 
bedrijven hoeven dan alleen maar de voor hen vereiste onderdelen in te voeren. 
De realisatie van het bedrijvenloket en de omgevingsvergunning (per 1-1-2008) zorgen daarnaast voor een verdere stroomlijning van 
gegevensverstrekking aan overheden. 

28 Vereenvoudig en beperk de regels voor de Patiënten 
Klachtencommissies 

De wetgeving rondom de patiëntenklachtencommissies is beperkt. Er wordt veel ruimte gelaten voor de invulling door de afzonderlijke instellingen. 
Wel is er een termijn opgenomen waarop een instelling gereageerd moet hebben op een uitspraak van de patiëntenklachtencommissie. Wanneer 
concrete knelpunten worden gesignaleerd, worden deze opgepakt. 

30 Verlenging van Jachtakte van 1 naar 3 jaar. De minister van LNV onderzoekt de consequenties van verlenging van de geldigheidsduur van jachtakten ook in samenhang met andere 
uitvoeringsaspecten. Dit zal tevens onderdeel zijn van het aanpassen van de uitvoeringsregelgeving Flora- en Faunawet in 2006. 

31 Vereenvoudiging flora- en faunawet: Weghalen ‘kop’ op 
Europese verplichtingen 

Om de hanteerbaarheid van de flora- en faunawet in de praktijk te vergroten wordt de soortenbeschermingsregelgeving vereenvoudigd. Daarbij wordt 
de regelgeving zoveel mogelijk één op één gemaakt met de Europese regelgeving. Een uitzondering hierop wordt gemaakt voor het beschermen van 
zeldzame soorten in Nederland die Europeesrechtelijk gezien een andere status hebben. Nederland neemt op dit punt een eigen 



verantwoordelijkheid.   
33 Bundelen en versimpelen vergunningsplicht voor de horeca. 

Bundeling van exploitatievergunning, gebruiksvergunning, 
vergunning Drank- en Horecawet 

Een dergelijk wijzigingsvoorstel van de Drank- en Horecawet is al in voorbereiding. Naast het vereenvoudigen van de  drank- en horecavergunning, 
wordt daarbij in de wet  ook een coördinatiebepaling opgenomen. Gemeenten kunnen hiermee de  drank- en  horecavergunning bundelen met andere 
vergunningen die vereist zijn, zoals een terrasvergunning  of een exploitatievergunning  

34 Afschaffen van de verplichting van het bijhouden van een 
nachtregister voor toeristische bedrijven. Gebruik daarvoor 
ICT-technieken.  

De plicht tot het bijhouden van een nachtregister is neergelegd in art 438 van het wetboek van strafrecht.  
Redenen in de praktijk voor het bijhouden van zo’n register zijn veelzijdig.  
1. de opsporing van door politie / justitie gezochte personen (óók in het kader van terrorismebestrijding of aanpak illegale vreemdelingen). 
2.  in geval van een ramp of aanslag is het in het kader van de hulpverlening wel erg belangrijk te weten wie zich in het hotel bevond.  
3. bijkomend effect is dat gemeenten ook weten hoeveel toeristen en zakelijke overnachtigingen zijn in hun gemeente, zodat hier met het beleid 
rondom toerisme en evenementen en congressen ook rekening kan worden gehouden.  
Het bijhouden van zo’n register is veelal vastgelegd in gemeentelijke APV’s.  

35 M.b.t. het terugvragen van buitenlandse BTW, het 
harmoniseren van procedures op Europese niveau. 
Verbeter de voorlichting over BTW-factuurvereisten 

Over het terugvragen van buitenlandse BTW en het harmoniseren van procedures wordt op dit moment al gesproken in Europees verband. Het 
voorstel van de Europese Commissie voor een one-stop-shop behelst enerzijds het in de eigen lidstaat aangeven van in een andere lidstaat 
verschuldigde BTW, mits de betreffende ondernemer niet in die andere lidstaat is gevestigd en anderzijds een nieuwe, qua (buitenlandse) 
administratieve lasten duidelijk minder bezwaarlijke 8e Richtlijn voor het terugkrijgen van in een andere lidstaat betaalde BTW (waar de betreffende 
ondernemer niet is gevestigd).  
In de periode rond de inwerkingtreding van het implementatiewetsvoorstel voor de BTW-factureringsrichtlijn per 1 januari 2004 is er onduidelijkheid 
geweest rond de nieuwe vereisten die aan de BTW-factuur zouden worden gesteld. Om de bestaande onduidelijkheid weg te nemen heeft de 
Belastingdienst toen een voorlichtingscampagne gestart, waarbij onder meer in dagbladen is geadverteerd. Nog steeds wordt in het Handboek 
Ondernemen en in andere uitingen van de Belastingdienst gericht op ondernemers, uitgebreid aandacht besteed aan de eisen die de Belastingdienst 
aan een factuur stelt. Navraag binnen de Belastingdienst leert dat in de afgelopen periode niet of nauwelijks meer vragen over de vereisten voor de 
BTW-factuur zijn binnengekomen. Als er de komende tijd bij de Belastingdienst nieuwe signalen over onduidelijkheid rond de factuurvereisten 
binnenkomen, dan zal uiteraard worden bezien op welke wijze die onduidelijkheid kan worden weggenomen. Op dat moment kan dan ook worden 
bezien wat daarvoor de meest in aanmerking komende methode is. 

36 M.b.t. tachograafverordening, behoud bewaartermijn van 7 
dagen, onderweg alleen controle op veiligheid, chauffeur 
niet belasten met rompslomp. 

De regelingen omtrent de tachograaf zijn vastgelegd in Europese regelgeving, we kunnen daar niet van afwijken (Verordeningen 3821/85, 3820/85 en 
richtlijn 88/599). 
 

37 Intrekken verbod op verkoop van alcoholhoudende (streek) 
producten op streekmarkten (bv. Advocaat en 
alcoholhoudende bonbons) 

De VWA is gevraagd geen prioriteit te geven aan het toezicht op de naleving van het verbod op straatverkoop van zwak-alcoholhoudende 
streekproducten (Drank- en Horecawet artikel 18). Ten behoeve van de wijziging van de Drank- en Horecawet wordt deze suggestie verder 
onderzocht en de resultaten hiervan worden meegenomen in het wijzigingsvoorstel. 

38 De evaluatie van de privacywetgeving moet ertoe leiden dat 
de administratieve last met 25% vermindert 

Door een uitbreiding en verduidelijking van het Vrijstellingsbesluit Wbp (Stb. 2001, 250), uiteraard voor zover de Europese privacyrichtlijn 95/46 dat 
toestaat, en door actievere voorlichting, kan een aanzienlijke lastenvermindering worden gerealiseerd. Ondernemers melden nu vaak onnodig 
informatie vanwege onvoldoende bekendheid met de vrijstellingen. 
Precieze cijfers worden verkregen als de voorstellen tot wijziging van het Vrijstellingsbesluit Wbp zijn geformuleerd. Een helder en toegankelijk 
Vrijstellingsbesluit Wbp zal het aantal onnodige meldingen en daarmee onnodige administratieve lasten terugbrengen. De minister van Justitie streeft 
ernaar dit najaar in samenwerking met het CBP en het VNO-NCW en andere relevante brancheorganisaties te komen tot een veel grotere 
bekendheid van het bedrijfsleven met doel, tekst en inhoud van het Vrijstellingsbesluit.  

39 Europese richtlijnen en verordeningen moeten één op één 
worden geïmplementeerd in Nederlandse wetgeving. 
Overleg met IPO en VNG over hoe kan worden voorkomen 
dat provincies en gemeenten regelgeving bovenop Haagse 
regels introduceren. Ondernemers moeten zich tegen zo’n 
provinciale of gemeentelijke kop op Europese regels kunnen 
verzetten. 

Aangezien het hier om lokale en provinciale regelingen gaat, ligt het primaat hier bij de gemeenten en provincies. Het kabinet heeft in het 
Hoofdlijnenakkoord en in de Industriebrief aangegeven acties te ondernemen om nieuwe nationale koppen te voorkomen en bestaande nationale 
koppen aan te pakken. Over de aanpak van nationale koppen op bestaande regelgeving zal de Kamer binnenkort per brief worden geïnformeerd  

40 Afschaffen verlof niet-alcoholische dranken Bedoeld wordt hier de exploitatievergunning voor horecabedrijven die geen alcohol schenken. Het gaat hier om een autonome lokale vergunning op 
grond van de Algemeen Plaatselijke Verordening, gericht op de regulering het aantal horecabedrijven, de sluitingstijden van horecabedrijven en het 
tegengaan van overlast vanuit horecabedrijven.  Deze vergunning wordt slechts door klein aantal gemeenten toegepast. Deze vergunning maakt 
onderdeel uit van de doorlichting die de Vereniging Nederlandse Gemeenten in het kader van het projecten Vereenvoudiging Vergunningen naar 
lokale modelverordeningen uitvoert. Waar de betreffende gemeenten er voor kiezen deze vergunning af te schaffen, kan dat. In dit kader wordt ook 
gemeld dat onlangs de ministers Zalm en Pechthold als de coördinerende bewindslieden bij de aanpak van de administratieve lasten voor bedrijven 
en burgers aan alle gemeenten een brief gestuurd met daarin de oproep tot een gerichte aanpak van de administratieve lasten te komen. De aanpak 



van gemeentelijke vergunningen maakt daarvan onderdeel uit.  
41 A   Stimuleren vervanging gemeentelijke vergunningen door 

algemene regels (zoals reclamevergunning, gevel- 
vergunning, straatartiest-vergunning en collecte-   
vergunning). 
B   Introduceren integrale evenementenvergunning, zodat 
geen afzonderlijke vergunningen nodig zijn. 

Zoals hierboven al is aangegeven hebben de ministers Zalm en Pechthold als de coördinerende bewindslieden bij de aanpak van de administratieve 
lasten voor bedrijven en burgers aan alle gemeenten een brief gestuurd met daarin de oproep tot een gerichte aanpak van de administratieve lasten 
te komen. De aanpak van gemeentelijke vergunningen maakt daarvan onderdeel uit. In het  kader van het project vereenvoudiging vergunningen 
toetst de Vereniging Nederlandse Gemeenten de vergunningen die voortkomen uit de verschillende APV-verordeningen. Het Kabinet zal begin mei in 
een brief aan de TK aangeven hoe zij om wil gaan met de voorstellen van VNG voor afschaffing of vereenvoudiging van gemeentelijke vergunningen. 
De genoemde vergunningen maken deel uit van deze doorlichting.  

42 Terugdringen driedubbele vergunningssystematiek en 
registratie bij de Wet op de Dierproeven. De evaluatie van 
de Wet op de Dierproeven moeten dit opleveren. Extra 
bureaucratie vermindert geen dierenleed. 

Bij brief van 8 september 2005 (Tweede Kamer, vergaderjaar 2004– 2005, 27428, nr. 67) hebben de ministers van LNV en VWS de Kamer het 
evaluatierapport Besluit Biotechnologie bij dieren aangeboden.  
Deze evaluatie zal aangegrepen worden om te bezien wat de mogelijkheden zijn om de bestaande regelgeving te vereenvoudigen en beter te 
integreren. Nog in het voorjaar van 2006 wordt de Kamer geïnformeerd over de wijze waarop LNV en VWS tot één toets voor de beoordeling van 
biotechnologische handelingen bij dieren willen komen. Daarmee wordt de vergunningsystematiek dus inderdaad vereenvoudigd en worden de 
administratieve lasten beperkt. 

43 Het verdient aanbeveling in de fiscaliteit de strakke jaar-
voor-jaar-benadering in het urencriterium te versoepelen. 
Deze kan worden vervangen door een ‘verlengde jaartoets’.  

Het urencriterium is van toepassing voor de zelfstandigenaftrek, de S&O-aftrek, de meewerkaftrek en de (dotatie aan) de oudedagsreserve. Dit zijn 
faciliteiten die per jaar worden toegekend.  
Invoering van een “verlengde jaartoets” zou erop neerkomen dat niet alleen de uren in het onderhavige jaar die zijn besteed aan de onderneming, 
maar ook bijvoorbeeld de uren in het voorafgaande jaar die zijn besteed aan de onderneming, van belang zijn voor het urencriterium. Dit gegeven zal 
niet altijd direct voorhanden zijn. Het valt daarom niet goed in te zien dat een verlengde jaartoets met minder administratieve lasten gepaard zou 
gaan. Overigens komt uit de evaluatie ondernemersregelingen naar voren dat het urencriterium effectief werkt als voorwaarde voor de toepassing van 
de onderhavige fiscale instrumenten. Het kabinet is daarom van mening dat het urencriterium ongewijzigd in stand dient te blijven.  

45 Vereenvoudigen van de fiscale oudedagsreserve, door  
1: parallel met pensioen in eigen beheer in BV 
2: Aanpassing van de vermogenstoets 
3: Invoering oudedagsaftrek in plaats van oudedagsreserve 

Deze suggesties tot vereenvoudiging van de oudedagsreserve komen op het eerste gezicht aantrekkelijk over. De regeling is immers niet heel 
eenvoudig vanwege de verschillende toetsen.  
De suggestie tot vereenvoudiging van de fiscale oudedagsreserve (FOR) betreft een parallel met pensioen in eigen beheer binnen de BV. Hierbij 
wordt opgemerkt dat de oudedagsreserve in essentie al een vorm van eigen beheer betreft. Verder kan worden opgemerkt dat de parallel met het 
pensioen in eigen beheer in de BV op zijn beurt berust op een parallel met de directeur-grootaandeelhouder (DGA), en daarmee in zekere zin ook 
met een ‘gewone’ werknemer. Hun pensioenregelingen worden beheerst door Hoofdstuk IIB van de Wet op de loonbelasting 1964. Het betreft dan 
ook zaken als het maximaal op te bouwen pensioen, wat tevens van betekenis is voor de maximaal in aanmerking te nemen pensioenlasten. De 
fiscale oudedagsreserve kent een veel eenvoudigere systematiek, die voor wat betreft de opbouwmogelijkheden voor de lagere winstniveaus 
bovendien aanzienlijk ruimer is. Een parallel met het pensioen in eigen beheer in de BV zou eerder leiden tot een toe- in plaats van een afname van 
de administratieve lasten. Ten slotte kan nog worden opgemerkt dat uit het rapport “Breder, lager, eenvoudiger” (blz 162) inzake de evaluatie van de 
belastingherziening 2001 naar voren komt dat de FOR door de meeste gebruikers als goed en duidelijk wordt beoordeeld. Al met al luidt de conclusie 
dat een parallel met het pensioen in eigen beheer geen (verdere) vereenvoudiging zal opleveren.  
De tweede suggestie betreft aanpassing van de vermogenstoets. De vermogenstoets is thans reeds simpel, deze houdt in dat de oudedagsreserve 
niet boven het ondernemingsvermogen (fiscale boekwaarde minus de fiscale reserves met uitzondering van de oudedagsreserve en 
terugkeerreserve) mag uitkomen. Het is daarom niet goed duidelijk aan welke aanpassing van de vermogenstoets wordt gedacht. Een afschaffing van 
de vermogenstoets zou het karakter van de oudedagsreserve fundamenteel wijzigen aangezien de achtergrond van de oudedagsreserve nu juist is 
dat het de ondernemer veelal ontbreekt aan middelen om deze te besteden aan zijn oudedagsvoorziening (bijvoorbeeld het storten van een lijfrente) 
en hij deze middelen nodig heeft voor zijn onderneming. Ook zou afschaffing van de vermogenstoets leiden tot budgettaire –  en verdelingseffecten. 
De derde suggestie betreft de invoering van een oudedagsaftrek in plaats van de oudedagsreserve. Dit betekent in wezen de opheffing van de 
oudedagsreserve en tegelijkertijd de invoering van een nieuw instrument. Dit is denkbaar maar daarbij zij wel bedacht dat dit de nodige verdelings- en 
budgettaire effecten met zich mee brengt. Het aantal ondernemers dat thans gebruik maakt van de oudedagsreserve, is beperkt. Een prealabele 
vraag is dan ook waartoe een oudedagsaftrek dient. Daarbij komende vragen zijn de volgende. Dient de oudedagsaftrek open te staan voor elke 
ondernemer? Is een urencriterium noodzakelijk? Is de oudedagsaftrek één bedrag dat voor alle belastingplichtigen gelijk is of is het een percentage 
van de winst al dan niet met een maximum?  Is een vermogenstoets noodzakelijk? 

46 Afschaffen liquidatieplicht bij de geruisloze terugkeer uit de 
BV 

De mogelijkheid voor geruisloze terugkeer is aan de orde geweest bij de evaluatie van de belastingherziening 2001, die ook aan de Kamer is 
toegezonden (Breder, lager, eenvoudiger? Een evaluatie van de belastingherziening 2001”, Kamerstukken II 2005/06, 30 375, nr. 2). 

47 Afschaffen samenwerkingsvereiste bij geruisloze overdracht 
aan ondernemers en werknemers 

Om van de huidige fiscale faciliteit gebruik te kunnen maken, dient de overdracht plaats te vinden aan een natuurlijk persoon die ten minste 36 
maanden als ondernemer winst uit die onderneming heeft genoten of als werknemer (Sinds 1 januari 2002, zie Kamerstukken II, 2001/2002, 28188, 
nr. 1) in die onderneming werkzaam is geweest (Kamerstukken II, 2000/2001, 27 209, nr. 4 en 6). Met deze eis wordt gewaarborgd dat de band 
tussen de overdragende ondernemer en degene aan wie wordt overgedragen een voldoende duurzaam karakter heeft. Mede-ondernemerschap 
betekent dat de onderneming al gedeeltelijk voor rekening en risico van de voortzetter van die onderneming komt. De voorwaarde dat de 



vertrekkende en de inkomende ondernemer een tijdlang moeten samenwerken, is bovendien in het belang van de kennisoverdracht. Daarnaast wordt 
door het opnemen van de termijn onbedoeld gebruik voorkomen. Uitgangspunt is dat bij een gewone verkoop fiscale afrekening dient plaats te 
vinden. 

49 Het wijzigen van loonbelastingtabellen kan nog maar een 
keer per jaar. Tijdens het jaar is het niet meer toegestaan.  

Het aantal wijzigingen van loonbelastingtabellen is een bezwaar dat veelvuldig wordt geuit. Deze wijzigingen zijn echter mede het gevolg van de 
politieke wens om tijdig koopkrachtmaatregelen te treffen. Voor het overige wordt verwezen naar de reactie op het rapport van de commissie Stevens 
inzake de financieel-administratieve regelgeving, welke binnen enkele weken aan u zal worden toegezonden.  

50 Treffen uniforme regeling voor liquiditeitsproblemen uit 
sfeerovergangen tussen winst uit onderneming, de 
werkzaamheid, inkomen uit aanmerkelijk belang en 
vermogensrendement. 

Een uniformering van de verschillende faciliteiten klinkt op het eerste gezicht aantrekkelijk. Een stroomlijning van de bestaande faciliteiten zou 
bovendien voordelen kunnen hebben op het vlak van administratieve lasten, eenvoud en uitvoeringslasten. Elke verandering, dus ook een 
stroomlijning, gaat echter ook vaak gepaard met budgettaire effecten en verdeeleffecten. Daarnaast zal ook, door het verschil in heffingssystematiek, 
een geheel uniforme regeling niet mogelijk zijn. Binnen de huidige budgettaire kaders is daarom een dergelijke uniformering niet gewenst. 

51 Stimuleer via één loket communiceren van gegevens door 
UWV, Belastingdienst en pensioenfondsen. 

De regering ondersteunt deze stelling van harte. Er worden al belangrijke stappen gezet om dit te realiseren, denk bijvoorbeeld aan de 
polisadministratie. Het UWV is inmiddels gestart met de opbouw van deze centrale gegevensadministratie van arbeids- en uitkeringsverhoudingen 
van de werknemer. De polisadministratie maakt meervoudig gebruik mogelijk van eenmalig door de werkgever bij de Belastingdienst aangeleverde 
loon- en dienstverbandgegevens. UWV gebruikt de gegevens uit de polisadministratie voor het vaststellen van uitkeringen. Daarnaast is december 
2005 via een aanpassing van het SUWI-besluit geregeld dat ook andere instanties, waaronder pensioenfondsen, gemeenten en SVB, van de 
polisadministratie gebruik kunnen gaan maken. 
Bij de pensioenfondsen past wel het voorbehoud dat zij (immers bestuurd door werkgevers en werknemers) zelf bepalen in welke mate zij op de 
polisadministratie willen aansluiten. 

52 Afschaffen gewasbeschermingplan Het gewasbeschermingsplan en de gebruiksregistratie worden gehandhaafd. Het logboek en de (voorgenomen) teeltvoorschriften vervallen. Ter 
vervanging van het logboek en de teeltvoorschriften komt er een alternatief pakket maatregelen waarmee extra wordt ingezet op kennisverspreiding, 
bewustwording, certificering en handhaving. Hiermee wordt in hoge mate tegemoet gekomen aan de motie Koopmans, waarin minister Veerman 
werd verzocht het gewasbeschermingsplan en het logboek af te schaffen. 

53 Vereenvoudigen van de aanwezigheidsplicht voor 
leidinggevenden in horecabedrijven en schaf de vergunning 
op naam af. 

De Drank- en Horecawet wordt momenteel geëvalueerd. De tenaamstelling van de vergunning en de daaruit voortvloeiende aanwezigheidsplicht 
maakt ook onderdeel van deze evaluatie uit.  
De Drank- en Horecawet kent als uitgangspunt persoonsgebonden vergunningen. De reden hiervoor is gelegen in het direct kunnen aanspreken van 
personen bij problemen van openbare orde ten gevolge van de verkoop of het schenken van alcoholhoudende dranken. In lijn daarmee geldt 
gedurende de openingstijden van een horeca- of slijtersbedrijf ook dat een in de vergunning genoemde leidinggevende in de inrichting aanwezig moet 
zijn.  

54 Vereenvoudigen de hygiëneverplichtingen (HACCP) en 
reduceer de registratieverplichtingen zonder het doel van 
deze regels uit het oog te verliezen. 

Koninklijke Horeca Nederland, VWS en de VWA werken aan een splitsing van de hygiënecode voor de horeca. Nu moeten alle horecabedrijven aan 
dezelfde code voldoen, terwijl dit voor sommige horecabedrijven onnodig streng is. Er wordt straks onderscheid gemaakt tussen horecabedrijven 
waar geen, weinig of veel risicovolle handelingen worden verricht. Hiermee worden de belangrijkste irritaties weggenomen en worden de 
administratieve lasten voor het MKB beperkt. Zodra de gesprekken zijn afgerond zal de splitsing direct worden vastgelegd in de wet- en regelgeving. 
De Europese verordening Levensmiddelenhygiëne verplicht exploitanten van levensmiddelenbedrijven die betrokken zijn bij de productie, verwerking 
of distributie van levensmiddelen zich per 1 januari 2006 te registreren bij de bevoegde autoriteit (VWA). In de uitwerking van deze verplichting is zo 
veel mogelijk gebruik gemaakt van bestaande registratiebestanden bij brancheorganisaties. Binnenkort wordt duidelijk in hoeverre de geselecteerde 
bestanden bruikbaar zijn.  

55 Schrap de verplichting tot arbeidstijdenregistratie in het 
onderwijs 

Evenals andere werknemers kan het onderwijzend personeel een beroep doen op de bescherming die de Arbeidstijdenwet biedt. Elke werkgever dus 
ook de werkgever bij onderwijsinstellingen is verplicht arbeids- en rusttijden te registreren, opdat de Arbeidsinspectie hierop toezicht kan houden.  Het 
onderwijspersoneel hoeft geen registratie bij te houden van de door hen gewerkte uren. 

57 Bundeling van diverse projectsubsidies OCW in de lump 
sump bijdragen aan scholen en instellingen 

Ja, dat gebeurt. In het kader van ´OCW ontregelt´ vindt een forse bundeling plaats in het Primair Onderwijs. De implementatie van deze bundeling is 
voorzien in het Programma Onderwijspersoneel. In het kader van dat programma zullen de middelen voor zij-instroom, begeleiding van beginnende 
leraren en professionalisering onderwijspersoneel (nascholing) in één bedrag worden gebundeld en worden opgenomen in het schoolbudget. 
In het Beroepsonderwijs en de VolwassenEducatie (BVE-sector) worden de beschikbare middelen voor innovatie via een groeimodel zoveel mogelijk 
gebundeld en beschikbaar gesteld via de innovatiebox, gekoppeld aan de lump sum van de instellingen 

59 De rechtmatigheidstoets gevraagd door Rijk bij gemeenten, 
moet opnieuw tegen het licht worden gehouden. Deze leidt 
tot enorme gemeentelijke verantwoordingsbureaucratie. 

Op basis van de  wet- en regelgeving per specifieke uitkering wordt door het Rijk nu veelal per specifieke uitkering (jaarlijks) een financiele 
verantwoording en accountantsverklaring inclusief rechtmatigheidstoets gevraagd bij gemeenten over de toegekende specifieke uitkeringen. Bij de 
aanstaande wijziging wordt hierbij het stelsel van single information en single audit vastgelegd. De invoering van deze single information en single 
audit  wordt aangesloten bij de rechtmatigheidscontrole van de jaarrekening van de gemeente. De invoering van een single audit en single 
information vormt zo de basis voor een aanzienlijke terugdringing van de verantwoordings- en controlelasten van gemeenten jegens het Rijk. De 
wijziging van de Financiële verhoudingswet wordt tevens aangegrepen voor het invoeren van een evaluatiebepaling. Op basis van de Algemene wet 
bestuursrecht geldt een evaluatieverplichting van nieuwe wetgeving van 5 jaar.  



61  Maak één loket waar ondernemers paspoorten op echtheid 
kunnen laten controleren, bijv. in het kader van de Wet 
Keten- en Inlenersaansprakelijkheid 

Dit is een bekend punt. CWI is op 1 augustus 2005 gestart met een pilot voor een informatie- en verificatiepunt waar werkgevers de 
identiteitsdocumenten van hun werknemers op echtheid kunnen laten controleren. Hiervoor wordt gebruik gemaakt van een zgn. MRZ-scanner, die is 
geplaatst op het CWI Delft. Na afronding van de pilot zal evaluatie en nadere besluitvorming plaatsvinden.  

62 Ontheffing voor het vervoer van dieren tot het niveau van de 
reistijden van dieren (95/29/EG, vanaf januari 2007 
(EC)1/2005) 

Dit is een Europese verplichting, er bestaat dus nationaal geen mogelijkheid om af te wijken van de vigerende Transportrichtlijn (95/29/EG) en de 
Transportverordening zoals die vanaf 1 januari 2007 geldt (EC 1/2005). 

63 Standaard ontheffing voor het binnenlandse vervoer van 
slachtrunderen. 

De voorschriften voor het vervoer van dieren over een afstand langer dan 50 kilometer, zijn vastgelegd in de Europese Richtlijn 95/29/EG. Met ingang 
van 1 januari 2007 wordt deze richtlijn vervangen door de Transportverordening EC 1/2005. Er bestaan geen mogelijkheden voor een nationale 
afwijking daarvan. 

64 Aanpassen beladingnorm dieren bij export op gewicht 
overige lidstaten (max. 44 ton). Evt. opname van 
beladingnormen op goedkeuringsbewijs voertuig. 

De 'beladingsnorm', zoals in dit voorstel bedoeld, betreft eigenlijk twee verschillende normen. Enerzijds het maximale treingewicht van het voertuig en 
anderzijds het gewicht van de te transporteren dieren per m2. Voor het maximale treingewicht (een voorschrift uit de Wegenverkeerswetgeving) 
bestaat geen EU-geharmoniseerde norm. Er bestaat geen voornemen de in Nederland geldende norm van 50 ton, speciaal voor dierentransport lager 
te stellen. De andere norm vloeit voort uit de EU-richtlijn Dierentransport. Voor aanpassing van het voertuigcertificaat is geen aanleiding omdat dit 
certificaat niet per transport wordt afgegeven. Dit certificaat is een geschiktheidscertificaat voor het voertuig. 

65 Invoeren eenmalige keuring bij aanschaf bij zowel voertuig 
als laadruimte/dierenaspecten. Vervolgens periodiek 
keuring van dierenaspecten bij APK meenemen. 

Het kabinet acht dit een waardevolle suggestie. De ministers van LNV en Verkeer en Waterstaat bezien gezamenlijk welke mogelijkheden daartoe 
bestaan.  

66 Afschaffen van de maandelijkse klinische inspecties door 
dierenartsen in het kader van de RBD- regeling (Regeling 
Bedrijfscontrole Dierziekten) 

De maandelijkse klinische inspecties door dierenartsen in het kader van de RBD-regeling zijn afgeschaft. De RBD-regeling is per 1 januari 2006 
ingetrokken. De varkenssector wordt zo in de gelegenheid gesteld de RBD-regeling of onderdelen daarvan zelfstandig over te nemen in de eigen 
kwaliteitsregelingen. 

67 Afschaffen separaat bezoek van een RVV-dierenarts om 
klinische gezondheid van pluimveekoppels te bepalen. Dit 
kan worden meegenomen in het AI-monitoring bezoek van 
de dierenarts. In het kader van het nationale plan 
‘Monitoring hormonen en overige stoffen’ bij eierpakstations, 
wachten op nieuwe systeem dat €150.000 per jaar bespaart. 

Afschaffen separaat bezoek dierenarts:  
Het bezoek van de VWA kan niet worden meegenomen in het monitoringbezoek van de dierenarts. Het betreft een bezoek in het kader van de 
exportwaardigheid van erkende fok- of gebruikspluimveehouderijen (EU-handelsrichtlijn 90/539). Onderdeel van de erkenning is het jaarlijkse bezoek 
van de VWA.  
Deze verplichting volgt direct uit de handelsrichtlijn en kan dus niet geschrapt worden. Zowel de inspectie als een eventuele herinspectie worden aan 
het bedrijf gefactureerd onder de noemer "onderhoud erkenning".  
 
Monitoring hormonen: Momenteel vindt overleg plaats tussen VWS, LNV en de sector over de mogelijkheden hiervoor. 

68 Afschaffen van alle bouwnormen voor de gezondheidszorg 
via de WTZi (Wet toelating zorginstellingen) 

Met de inwerkingtreding van de WTZi is dit punt per 1 januari 2006 gerealiseerd. De instellingen moeten op grond van deze wet aan nieuwe eisen 
voldoen om toegelaten te worden (de Wtzi spreekt van «prestatie-eisen » in plaats van bouwnormen). Deze bouweisen vervallen te zijner tijd in het 
kader van de uitvoering van de brief integrale tarieven. Dit levert een AL reductie op van € 34 mln. 

69 Afschaffen tijdschrijven in de thuiszorg en extramurale zorg 
(motie Vietsch cs 29200 XVI nr 85) 

In de tiende voortgangsrapportage modernisering AWBZ wordt ingegaan op deze motie. De AL reductie is € 54 mln.) In het algemeen overleg op 12 
april jongstleden is deze voortgangsrapportage besproken.  

70 Vereenvoudigen HACCP -normen in verpleeghuizen en 
zorginstellingen 

Met de totstandkoming van een branchespecifieke hygiënecode  wordt dit punt gerealiseerd. Het Voedingscentrum is samen met een aantal 
brancheorganisaties van zorginstellingen evenals de horeca bezig een dergelijke hygiënecode op te stellen. 

71 Overheveling kortlopende op genezing gerichte zorg naar 
ziekenfonds/basisverzekering en dus onder DBC waardoor 
extra kosten vervallen (Motie Buijs) 

Bij de introductie van de DBC-systematiek voor de genezing gerichte zorg wordt gebruik gemaakt van de ervaringen met de DBC’s in de somatische 
zorg. Daardoor worden de kosten en administratieve lasten van DBC’s zoveel mogelijk beperkt. Uitgangspunt is feitelijke bekostiging van de GGZ via 
DBC’s per 1 januari 2007.  

72 Einde maken aan verwarring in regelgeving of freelancers 
en zelfstandigen zonder personeel fiscaal en qua sociale 
voorzieningen als ondernemer of als werknemer dienen te 
worden aangemerkt. 

Met de uitbreiding van de rechtsgevolgen van de Verklaring arbeidsrelatie (VAR) per 1 januari 2005 is voor zelfstandigen al een einde gemaakt aan 
de verwarring. Als zij over een VAR beschikken worden zij als ondernemer behandeld. Voor de freelancers is de reactie van de SER van belang op 
de in het antwoord op voorstel 1 genoemde adviesaanvraag over de personenkring werknemersverzekeringen. Hierin wordt ook aandacht besteed 
aan de groep van de zogenaamde resultaatgenieters (‘freelancers’) die zich niet als zelfstandige kwalificeren. 

73 Afschaffen bouwprioriteitenlijst: een lijst waarop alle 
instellingen die willen gaan bouwen geplaatst moeten 
worden. 

De bouwprioriteitenlijst zal worden afgeschaft op het moment dat de beleidsmaatregelen zoals verwoord in de brief over integrale tarieven (Tweede 
Kamer, vergaderjaar 2004– 2005, 27 659, nr. 52) zijn gerealiseerd. Een exact tijdstip is hiervoor nu nog niet te noemen. 

74 Reduceren van aantal regels in ARBO- en Arbeidstijdenwet 
met 50% voor alle bedrijfssectoren, door het afschaffen van 
de Nederlandse ‘kop’ op Europese verplichtingen, 
bijvoorbeeld door: 
- afschaffen van de verplichting medewerkers op de 

hoogte te stellen van het PAGO (Periodiek 

Het kabinet heeft zijn reactie op hoofdlijnen op het SER advies betreffende de evaluatie van de Arbowet 1998 (publicatienr. 2005/09) kenbaar 
gemaakt aan de Tweede Kamer (Kamerstukken II, 2005/06, 25 883, nr. 50). De inzet van het kabinet is om ruim 2/3 van de door Nederland te 
beïnvloeden regels - dus niet door Europa opgelegd - uit het regelgevingscomplex te verwijderen. Op 13 september is een aanvullend advies van de 
Stichting van de Arbeid ontvangen over het beperken van de nationale kop. Bij brief van 4 oktober 2005 (Kamerstukken II, 2005/06, 25 883, nr. 50) 
heeft het kabinet zijn conclusies met betrekking tot de nationale kop in de Arbowet aan de Tweede Kamer kenbaar gemaakt. In het Algemeen 
Overleg met de Vaste Commissie Sociale Zaken op 15 november 2005 heeft de Staatssecretaris van SZW toegezegd dat hij een overzicht van de 



Gezondheidskundig Onderzoek) 
- een sterke vereenvoudiging van de Risico-

Inventarisatie en Risico-Evaluatie 
- M.b.t. ARBO-trillingsrichtlijn, normen moeten alleen 

gaan gelden voor nieuw op de markt te brengen 
materiaal, zodat de werkgever zeker weet dat hij onder 
de norm blijft en niet wordt geconfronteerd met extra 
investeringen 

- het afschaffen van de gordelplicht voor 
heftruckbestuurders 

- het uitzonderen van discotheken en andere 
horecagelegenheden van de eis tot het hebben van 
een minimale lichtsterkte op de werkvloer 

Geen verplichte certificering van de ARBO-
preventiemedewerker. Ook niet via pseudo-regelgeving via 
de Branche Organisatie Arbodiensten. Beter nog: 
Afschaffing van de per 1 juli 2005 geïntroduceerde 
preventiemedewerker 

nationale kop Arbowet zou sturen. Dit overzicht is op 30 november 2005 naar de Tweede Kamer gezonden (Kamerstukken II, 2005/06, 25 883, nr. 
63). De nationale kop in arboregelgeving is daarna besproken in een Algemeen Overleg d.d. 25 januari 2006 (Kamerstukken II 2005/06, 25 883 nr. 
71). Tijdens dit overleg is aangegeven dat bij de herziening van de Arbowet de Europese regels een gegeven zijn en dat niet alle aanvullende 
nationale regels worden geschrapt. Er moeten zwaarwegende redenen zijn voor nationaal aanvullende normering. Zwaarwegende redenen kunnen 
gelegen zijn in het feit dat publieke regels soms het beste instrument zijn voor de oplossing van het probleem, het maatschappelijk draagvlak, de 
ernst van de risico's of dat recent regels zijn ingevoerd of er op korte termijn een evaluatie komt van bestaande regelgeving.  
 
De SER heeft een advies uitgebracht over vereenvoudiging van de Arbeidstijdenwet. Het kabinet zal de voorstellen uit dit advies grotendeels 
overnemen. Een wetsvoorstel zal in april aan de Tweede Kamer worden aangeboden. Volgens een enquête onder werkgevers lijken de problemen  
van werkgevers met de Arbeidstijdenwet daarmee grotendeels opgelost (Rapport Ecorys ‘Nationale koppen en EU-regelgeving”).    
 
 
 

75 Herintroduceren herstelmogelijkheid foute 
loonbelastingverklaring. 

De loonbelastingverklaring vervalt per 1  januari 2007 als separaat bericht. Wel moet de werknemer aan zijn werkgever (blijven) doorgeven of de 
werkgever wel of niet rekening moet houden met de algemene heffingskorting. Indien dit niet op de juiste wijze gebeurt, wordt dat via de 
inkomstenbelasting gecorrigeerd; als niet of tot een te laag bedrag rekening is gehouden met de algemene heffingskorting, kan het te weinig 
ontvangen bedrag via een aangifte inkomstenbelasting worden opgevraagd. Als met een te hoog bedrag rekening is gehouden, wordt dit met een 
aanslag inkomstenbelasting gecorrigeerd. 

77 Vereenvoudigen van de Prijzenwet. De huidige wet is te 
belerend naar de consument en kost onnodig veel 
administratieve last. Bijvoorbeeld: Prijzenwet, artikel 2 
“Prijsaanduiding” 

De administratieve lasten van de Prijzenwet worden vrijwel geheel veroorzaakt door het onder de Prijzenwet ressorterende Besluit prijsaanduiding 
producten. De verplichtingen voor het bedrijfsleven die in dit besluit zijn opgenomen vloeien rechtsreeks voort uit een Europese richtlijn. Dit geldt ook 
voor de verplichting om in bepaalde situaties de prijs per meeteenheid aan te duiden, zoals opgenomen in artikel 2 (de ‘ppm-verplichting’.) Nederland 
heeft geen ruimte om deze verplichting te schrappen. In haar brief van 27 oktober 2005 (Tweede Kamer, vergaderjaar 2005-2006, 29 515, nr. 101) 
heeft de staatssecretaris van EZ wel aangekondigd in Brussel te gaan pleiten voor het schrappen van de ppm-verplichting uit de genoemde richtlijn. 
De genoemde Europese richtlijn biedt overigens nu al de mogelijkheid om bedrijven vrij te stellen van de ppm-verplichting, namelijk voor wat 
betreft producten waarbij de aanduiding van de prijs per meeteenheid “wegens de aard of de bestemming van de producten niet zinvol zou zijn of 
verwarring zou kunnen veroorzaken.” Nederland maakt al gebruik van die mogelijkheid via Bijlage II van het Besluit prijsaanduiding producten. Een 
commissie met vertegenwoordigers uit de detailhandel onder voorzitterschap van Marcel Smits heeft in de zomer van 2005 voorgesteld om het aantal 
vrijstellingen uit te breiden. In haar brief van 28 oktober 2005 heeft de staatssecretaris van EZ aangegeven dit voorstel in zijn geheel over te nemen. 
De hiervoor benodigde wijziging van het Besluit prijsaanduiding producten is in voorbereiding en wordt voor het einde van dit jaar voorzien. 

78 Vereenvoudigen Warenwet inzake etiketteringeisen. Met 
name bij vlees, pluimveevlees en vis zijn vereenvoudigingen 
mogelijk. 

Voor levensmiddelen gelden bindende EU voorschriften inzake etikettering en reclame. Gegevens die in elk geval op het etiket moeten worden 
vermeld, zijn onder andere de verkoopbenaming, de lijst van ingrediënten en de hoeveelheid ervan, mogelijke allergenen (producten die allergieën 
kunnen veroorzaken), de minimale houdbaarheid van het product en de bewaarvoorschriften. Een en ander is in Nederland uitgewerkt in het 
Warenwetbesluit Etikettering van levensmiddelen.   
Er wordt op initiatief van Nederland hard gewerkt aan een vereenvoudigingsvoorstel van het systeem van productetikettering. Bij de Europese 
Commissie is er inmiddels ruime aandacht voor het voorstel. 

79 Afschaffen inrichtingseisen slijterijen en vereenvoudiging 
vergunningensystematiek 

Het kabinet is voornemens in het komende wijzigingsvoorstel van de Drank- en Horecawet de inrichtingseisen voor slijterijen ten aanzien van 
oppervlakte en plafondhoogte te laten vervallen en de eisen als gesteld in het Bouwbesluit 2003 van toepassing te verklaren. VWS is ook 
voornemens de vergunningensystematiek aanzienlijk te vereenvoudigen. Er zal een forse vermindering van het aantal vergunningen worden 
gerealiseerd en tevens zullen er verbeteringen in de uitvoering plaatsvinden via digitalisering. 

80 Afschaffen meldplicht van ongeschikte producten die geen 
veiligheidsrisico inhouden op grond van de General Food 
Law en traceerbaarheid 

Op basis van de EU-verordening Voedselveiligheid (General Food Law) moeten ‘ongeschikte’ producten (omdat die bijvoorbeeld een te hoge 
residuwaarde van gewasbeschermingsmiddelen kennen) worden gemeld. Dit geldt zowel voor ‘ongeschikte’ producten die een direct risico voor de 
volksgezondheid opleveren als wel producten die dat niet doen. Melding wordt binnen deze Europese regelgeving noodzakelijk geacht omdat er 
risico´s kunnen ontstaan indien meerdere ‘ongeschikte’ producten op de markt komen en worden geconsumeerd. Daarnaast blijft het feit dat het 
product niet aan de norm voldoet en dus niet in de handel gebracht mag worden. Indien dit al wel is gebeurd, dan is tracering noodzakelijk.  

81 Harmoniseren van bestrijdingsmiddelenbeleid en 
residubeleid op basis van realistische Europese 
voedselveiligheidsnormen en niet op basis van nationale 

Dit onderwerp is aangepakt in het kader van de onder NL-voorzitterschap vastgestelde Europese residuverordening (EG 396/2005). Hiermee wordt 
een einde gemaakt aan het bestaan van verschillende residunormen in lidstaten. Aan de implementatie wordt gewerkt (o.a. het Europees werken met 
voorlopige Maximale Residu Limieten (MLR) in afwachting van geharmoniseerde MRL’s). 



administratieve gronden.  
82 Afschaffen van het automatisme dat nultolerantie geëist 

wordt voor importproducten indien er geen Nederlandse 
toelating is. Aansluiten bij toegelaten residuniveaus in het 
(Europese) land van herkomst. 

Ook dit thema wordt aangepakt in het kader van de Gewasbeschermingsrichtlijn. Voor geïmporteerde levensmiddelen waarbij 
gewasbeschermingsmiddelen zijn toegepast die niet zijn toegelaten in Nederland maar wel in de EG-lidstaat van herkomst, kan op basis van deze 
Europese richtlijn eenvoudig een ´voorlopige´ MRL (Maximale Residu Limiet) worden vastgesteld. Hierbij wordt in de regel de in het EG-land van 
herkomst gehanteerde MRL overgenomen. Dit kan zonder dat het middel in kwestie in Nederland zelf is toegelaten. Van een automatisme van 
nultolerantie is dan ook geen sprake.  

83 Instandhouden derogatie bij de Verordening 1774/2002, 
waarin retourstromen van dierlijke producten zijn geregeld. 

Keukenafval, etensresten en voormalige voedingsmiddelen kunnen drager zijn van ziektekiemen. Dit geldt met name voor rauwe vlees- en 
visproducten. Derhalve dienen deze producten op verantwoorde wijze te worden ingezameld en verwijderd via compostering, vergisting of 
verbranding. Lidstaten mogen tot zekere hoogte en met waarborgen voor dier en volksgezondheid nationale invulling geven aan het inzamelen, 
transporteren en verwerken van keukenafval en etensresten. 
De overgangsmaatregel voor wat betreft het verzamelen, het vervoer en de verwijdering van voormalige voedingsmiddelen (EU-regelgeving) loopt 
per 31 december 2005 af. De maatregel was bedoeld om het bedrijfsleven voldoende tijd te geven zich aan de strikte regelgeving van Verordening 
1774/2002 aan te passen. De Europese Commissie heeft de derogatie niet verlengd voor rauwe voormalige voedingsmiddelen, zoals vlees of vis uit 
supermarkten. Wel heeft de Commissie ruimte gecreëerd voor nationale invulling, mits de verwerkte (verhitte) voormalige voedingsmiddelen naar 
erkende bedrijven gaan en er geen gevaar aanwezig is voor mens of dier. Nederland zal de geboden nationale ruimte maximaal benutten om een en 
ander op zo minst mogelijk belastende wijze te organiseren, maar is feitelijk met handen en voeten gebonden aan de Europese verordening. 

88 Vereenvoudigen mogelijkheden tot aanpassen van het 
Bemanningsplan in het ‘Besluit Zeevaartbemanning 
handelsvaart en zeilvaart’ aan boord van schepen 

Dit punt is opgepakt in het kader van de vereenvoudiging van de VenW -regelgeving en het terugdringen van de administratieve lasten voor bedrijven. 
In de loop van 2006 zal de voorgestelde vereenvoudiging worden geëffectueerd. 

89 Aanpassen van het LNV-Ingrepenbesluit voor export naar 
Duitsland (“hameren”) zodat minder stress voor de dieren 
ontstaat. Toestaan van de tweede verzamelslag bij vee. 
Aanpassen van de ‘verzamelregelgeving’ 

Ingrepenbesluit: Sinds 1 september 2001 is het aanbrengen van een slaghamermerk in Nederland verboden. Nadien is vanuit het bedrijfsleven 
meermalen de vraag gesteld dit weer toe te staan. Vanuit dierenwelzijnsoptiek vindt LNV het hameren van de varkens een onwenselijke methode. 
Gebruik van deze methode leidt niet tot minder stress bij de dieren, veeleer het tegendeel. 
Er is ook geen noodzaak deze ingreep toe te staan. Ten behoeve van de identificatie- en registratie van varkens schrijft de Nederlandse regelgeving, 
ingegeven vanuit Europese regelgeving, een tweetal identificatiekenmerken voor. Het buitenland dient deze kenmerken te accepteren en accepteert 
ze ook. 
 
Tweede verzamelslag: De tweede verzamelslag is inmiddels toegestaan.  
 
Aanpassen verzamelregelgeving: 
Het streven is daar waar mogelijk te komen tot een vereenvoudiging van de preventieregels door middel van doelvoorschriften, zonder verlies van de 
veterinaire waarborgen. De doelvoorschriften kunnen vervolgens per keten verschillend worden ingevuld, gericht op de specifieke risico’s. Dit proces 
moet zorgvuldig gebeuren en neemt daardoor de nodige tijd in beslag zowel voor de overheid, als voor de verschillende ketenpartijen, die onderlinge 
afspraken zullen moeten maken. Desondanks verwacht het Kabinet u in de loop van dit jaar de eerste resultaten op dit gebied kan melden. 

90 Terugbrengen verplichte jaarlijkse BMWT-keuring (Branche-
organisatie voor Bouwmachines, Magazijninrichtingen, 
Wegenbouwmachines, en/of Intern Transportmaterieel) van 
alle heftrucks naar éénmaal in twee jaar. 

Het BMWT-Keur is een keuringssysteem van de branche voor bouwmachines, magazijninrichtingen, transportmiddelen en wegenbouwmachines zelf. 
Hiermee geeft de branche invulling aan de bepaling in de Arbo-wet waarin werkgevers verantwoordelijk worden gesteld voor de veiligheid van het 
materiaal waarmee het personeel moet werken. De arbowet schrijft geen jaarlijkse keuring voor. De frequentie van deze keuring is door de branche 
zelf bepaald. De branche kan indien zij dat wenst de frequentie dan ook zelf verlagen. 

 


